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Indiener: H. Pelle (PvdA) 
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Geacht College, 

De Europese Commissie maakte op dinsdag 22 oktober 2019 bekend dat de autorisatie van de 
pesticide thiacloprid niet wordt verlengd. De aankondiging volgt na een conclusie van de Europese 
Autoriteit voor voedselveiligheid (EFSA). Thiacloprid wordt beschouwd als hormoonontregelaar en is 
schadelijk voor de hormonale balans van mens en dier. EU-landen hebben reeds ingestemd om de 
vergunning voor het insecticide thiacloprid niet te verlengen wanneer het eind april 2020 afloopt. Zo zijn 
er met name ook zorgelijke gevolgen voor het grondwater en oppervlaktewater, wat dus ook voor de 
Berkellanders van belang is. https://www.trouw.nl/duurzaamheid-natuur/eu-doet-landbouwgif-
thiacloprid-in-de-ban~be1232f1/

Ook bij andere bestrijdingsmiddelen zijn er zorgen over de risico's. Vorig jaar gaf het PBL aan dat 
drinkwater en biodiversiteit in Nederland nog altijd bedreigd worden door chemische 
bestrijdingsmiddelen. https://nos.nl/artikel/2289967-drinkwater-en-biodiversiteit-in-nederland-nog-altijd-
bedreigd-door-landbouwgif.html

In het gebied wat onder de hoede valt van de Gemeente Berkelland wordt vanuit onze optiek, helaas 
nog steeds te veel gebruik gemaakt van bestrijdingsmiddelen. Ieder voorjaar zien wij dit weer aan de 
vele geel / oranje gekleurde akkers. Hele hectares worden doodgespoten met het bestrijdingsmiddel 
Round Up. Wij vinden dit zeer zorgelijk omdat dit een negatieve invloed heeft op onze leefomgeving. 
Daarom hebben wij de volgende vragen: 

Vraag: Is het college het met ons eens dat het gebruik van chemische bestrijdingsmiddelen zo veel 
mogelijk moet worden voorkomen en dat dit juist ook voor gemeente Berkelland en haar inwoners 
van groot belang is?

Antwoord: 
Een gezonde leefomgeving voor Berkelland en haar inwoners vinden wij uiteraard belangrijk. Het 
vaststellen van regels en richtlijnen over het gebruik van chemische bestrijdingsmiddelen is een 
verantwoordelijkheid die ligt op Europees en/of rijksniveau. Als het gaat om het gebruik van 
chemische bestrijdingsmiddelen in Berkelland volgen we de Europese en landelijke regels en 
richtlijnen. 

We weten dat er gelukkig ook al veel boeren zijn die niet of nauwelijks gebruik maken van 
bestrijdingsmiddelen omdat ze alternatieven hiervoor hebben gevonden. Vruchtbare Kringloop 
Achterhoek (waar toch vele boeren bij aangesloten zijn) laten zien hoe het ook kan.

Vraag: Is het college bereid om samen met boeren die al stappen hebben gezet, de bekendheid 
aangaande milieuvriendelijke alternatieven te vergroten?

Antwoord: 
Een vitaal platteland is één van onze speerpunten. Over onderwerpen die daarbinnen vallen, zoals 
kringlooplandbouw en innovaties binnen de landbouw, informeren we onze inwoners regelmatig. De 
Berkellanddag en de masterclasses (“nieuwe verdienmodellen en korte ketens”) dit voorjaar zijn 
hiervan voorbeelden. Aandacht besteden aan goede voorbeelden nemen we daarin mee. 

Vraag: Hebt u mogelijkheden om hoe wij gezamenlijk kunnen voorkomen dat straks weer vele velden 
gifgeel/oranje gaan kleuren? 

Antwoord:
Er is ruimte binnen de Europese en/of landelijke regels en richtlijnen om gebruik te maken van 
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chemische bestrijdingsmiddelen. Dit is een keuze van de gebruiker, vaak afgestemd op de totale 
bedrijfsvoering. Nederland is samen met Hongarije, Frankrijk en Zweden verantwoordelijk voor de 
herbeoordeling van glyfosaat (de werkzame stof in Roundup). Uiterlijk december 2022 besluit de EU 
of glyfosaat opnieuw blijft toegestaan. Daarnaast worden dit voorjaar door proefboerderij ‘De Marke’ 
regionaal demonstraties gehouden over het onderwerken van groenbemesters zonder gebruik van 
chemische bestrijdingsmiddelen. 
We volgen deze processen en informeren onze inwoners indien nodig. 

De problematiek rond het gebruik van bestrijdingsmiddelen, de zorgen over de gezondheidsrisico's en 
de gevolgen voor de biodiversiteit en de kwaliteit van ons water speelt in heel Nederland. 

Vraag: Wat kunnen wij als gemeente Berkelland doen om deze zorgen ook landelijk aan de orde te 
stellen en de kennis en kunde aangaande alternatieven te vergroten? Zodat uiteindelijk het gebruik 
van bestrijdingsmiddelen wordt tegen gegaan en we gezamenlijk kunnen zorgen voor schoon water 
en een gezonde bodem?

Antwoord: 
Via zowel proefboerderij De Marke als de innovatieregio Achterhoek hebben we korte lijnen naar de 
landelijke politiek. Wij zien geen aanleiding om daarnaast als gemeente hier actief lobby op te 
voeren. 

Toelichting:
1. Schriftelijke vragen worden kort en duidelijk geformuleerd. 
2. Het antwoord volgt binnen 14 dagen nadat ze zijn ingediend bij de griffie. 
3. Voor de overzichtelijkheid uw vragen in de daarvoor bestemde vakken

plaatsen. Bij elke nieuwe vraag kunt u d.m.v. de tabtoets een nieuwe regel aanmaken. Het 
antwoord zal dan geplaatst worden bij de desbetreffende vraag. 


